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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2013. április hó 
30. napján megtartott rendkívüli testületi ülésér ől. 

 
 
Jelen vannak: Radó Tibor polgármester 

  Anderkó Attila alpolgármester 
  Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő 
  Csábi Jánosné képviselő 
  Dénes László képviselő 
  Léka János képviselő 

 
Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter jegyző 
 
 
Radó Tibor polgármester– Köszöntök mindenkit a 2013. április hó 30. napján megtartott rendkí-
vüli testületi ülésünkön. Megállapítom, hogy a testület két fő hiányzóval, határozatképes. Jegy-
zőkönyv hitelesítőnek Léka János és Bertáné Kecskeméti Katalin képviselőket javaslom, ha 
elfogadjátok. 

Léka János képviselő- Igen. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Igen. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése 

99/2013. (IV.30.) 

H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesőnek Léka 
János és Bertáné Kecskeméti Katalin képviselőket jelölte ki. 

 

Radó Tibor polgármester– A meghívó kiküldésre került, megkaptátok. Vendégünkre tekintettel 
az óvoda pályázatát vegyük előre. Valakinek javaslata? Aki a módosított napirendi pontokkal 
egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Napirend elfogadása 

100/2013. (IV.30.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbi-
ak szerint fogadta el: 

1. Óvodai felújítási pályázat változtatása. 

2. Közbiztonsági pályázat benyújtása. 

3. Alföldvíz Zrt üzemeltetési szerződés. 

4. Sportfejlesztési koncepció elkészítése. 

5. Egyebek. 
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1 és 2. Napirendi pont: Óvodai felújítási pályázat változtatása és Közbiztonsági 
pályázat benyújtása.. 

Radó Tibor polgármester- Ezen címszóval raktam be a napirendi pontok közé egy javaslatot a 
legutóbb megszavazott pályázattal kapcsolatban. Felmerült pár dolog a pályázattal kapcsolat-
ban illetve egy kérés is Nagyér részéről. Logikus javaslat van, miszerint lépjünk vissza a pályá-
zat beadásától vagy jelentősen csökkentsük a beadási értéket. A Mikrotérségen belül 30 millió 
forintos keretösszeg áll rendelkezésre. Előnyt jelent, ha valaki önerő nélkül pályázik. Ha Nagyér 
a 30 millió Forintos összegre, Pitvaros pedig 25 millió Forintra pályázik, nagy valószínűséggel a 
mienket vissza fogják dobni, vagy ha nem, mind a kettőnk pályázatát szét fogják szedni. Javas-
lat az, hogy lépjünk vissza és egy másik időpontban adjuk be a pályázatot, már csak a keret-
összeg miatt is. Ugyanebben a pályázati konstrukcióban más célterületre és keretösszegre le-
het pályázatot beadni. Annál nagy valószínűséggel lenne némi esélyünk. Nekem két kérésem 
volt, egyik, hogy Lőrincz Tibor polgármester úr jöjjön el a testületi ülésünkre és erősítsen meg, 
hogy ez nem az én ötletem volt illetve az, hogy ne felejtse el, hogy mi tettünk egy ilyen gesztust, 
hogy visszalépünk a pályázattól. Így az együttműködést segítjük és reméljük, hogy a későbbi-
ekben mi is fogunk kapni segítséget. Én át is adnám a szót neked. 

(Csábi Jánosné képviselő megérkezett) 

Lőrincz Tibor polgármester- Köszönöm szépen. Én is szeretettel köszöntök mindenkit. Kiegészí-
tést nem tennék, csak pontosítást, ha lehet. Amikor elkezdtük ezt a pályázatot, mi nem egy újat 
kezdtünk el, hanem egy régit dolgoztunk át. Mi tervdokumentációra már több mint 1 millió Forin-
tot költöttünk azért, hogy a pályázatot be tudjuk nyújtani. Az, hogy kérésünk e Pitvaros felé, 
megállhat így is, de elsősorban a jogszabály nem tiltja meg, hogy egy társuláson belül akár 
mind a hárman –beleértve Csanádalbertit is- pályázzunk. Az tény, hogy előnyt élvez, akinél 
nem volt adósságkonszolidáció. Elsősorban ezeket a településeket veszik előre. Helyzeti előnyt 
élvez, úgy is mondhatjuk, hogy pozitív diszkrimináció van. Ami megkötés, hogy kizárólag köte-
lező önkormányzati feladatra lehet ezt a pénzt elkölteni. A mi óvodánk sem tökéletes, nem iga-
zán felel meg az elvárásoknak. Nekünk sincsen betegszobánk, tornaszobánk. Ez a pályázat 
most erre szolgál. Teljesen át kellett dolgozni egy 2001-ben elkészült tervet a mostani előírá-
soknak megfelelően. Az óvoda nem felel meg az előírásoknak, ebben döntött a testület pénte-
ken, hogy ezt a pályázatot adjuk be. Mi már jeleztük a közös testületi ülés előtt, ha lehet, támo-
gassatok minket. Fenntarthatjuk, hogy mi is támogatjuk Pitvarost, de a bírálati szempontok 
adottak. Én ennyit szerettem volna elmondani, köszönöm. 

Radó Tibor polgármester- Magyarán javaslat az, hogy a május 2-i beadási határidővel ne nyújt-
suk be a pályázatot, amiről már döntöttünk korábban. A tervdokumentációk, amik rendelkezé-
sünkre állnak tegyük félre újra és majd a későbbiekben megpróbáljuk újra felhasználni. 

Léka János képviselő- Én úgy érzem, hogy ennek semmi köze ahhoz, hogy Pitvaros vagy 
Nagyér mennyit fog kapni. Nagyér megtette a szükséges lépéseket ezért megkapja a kedvez-
ményt anélkül, hogy mi beadnánk vagy sem. Döntöttünk, hogy beadjuk a pályázatot, akkor ad-
juk be mi is. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Éri Nagyért hátrány, ha mi beadjuk a pályázatot? 

Lőrincz Tibor polgármester- Nem tudom, hogy működik a pályázat. Bírálati részről tudom, hogy 
van egy pozitív diszkrimináció, de többet nem tudok. Igazából nem jelent problémát, amit János 
mond. Ha megosztják az összeget, nyilvánvaló, hogy nekünk jelentősen műszaki tartalmat kell 
csökkentenünk. Mi így is meg fogjuk csinálni, ami kimarad, majd a későbbiekben próbáljuk 
megvalósítani. 

Radó Tibor polgármester- Nem feltétlen van rossz hatással a mi pályázatunk Nagyérre. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Én nagyon támogatom az óvodai pályázatokat. Ha volna 
arra esély és nem zavarna be, támogatnám. Ha én 10 év múlva is itt ülnék, akkor nyugodtan 
mondanám, hogy most függesszük fel és majd később nyújtunk be pályázatot. Attól félek, hogy 
könnyen megfordul a vélemény és az lesz belőle, hogy azért nem lett benyújtva a pályázat, 
mert a testület leszavazta. 
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Dr. Sarkadi Péter jegyző- Nem értek ehhez a számítógépes rendszerhez. Egyáltalán Nagyér 
után Pitvarosnak engedi, hogy töltsön fel adatot? Van egy határ, 30 millió forint, és ha azt 
mondja a gép, hogy nem engedi tovább felvinni az adatokat? Lehet mondani itt aztán már bár-
mit, ha a rendszer sem fogja engedni a feltöltést.  

Anderkó Attila képviselő- Logikus az, ha megosztják a pénzt? 

Radó Tibor polgármester- Két lehetőségünk van. Egyik, hogy műszaki tartalom csökkentésével 
az ablakokat kicseréljük. Másik, hogy ne adjuk be a pályázatot. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Ha a rendszerbe Nagyér feltölt 25 millió Forintot, akkor 
nekünk marad 5 millió Forint. Abból sokat nem lehet felújítani.  

Lőrincz Tibor polgármester- Egy kérésünk van, hogy egy dolgot tartson a szeme előtt Pitvaros. 
A pályázatnál vállalni kell egy közhasznú foglalkoztatását is. Maga a pályázatot papír alapon is 
be kell küldeni, rendelkezik Pitvaros olyan mélységű tervdokumentációval, amit be kell nyújtani? 
Ha nem rendelkezik Pitvaros ilyen tervdokumentációval, akkor tényleg szóba jön a kérés ré-
szemről, hogy lépjen vissza Pitvaros. Nekünk már csak egy kattintás kell, hogy le tudjuk zárni. 
Ha nem tudjuk lezárni, akkor az, kellemetlenül érintene minket is nagyon. 

Radó Tibor polgármester- A tervek 98%-os állapotban készen vannak. Frissíteni kell egy vagy 
két dolgot. Ez még nagyjából fél óra munkát jelentene, illetve van egy dolog, amivel biztosan 
nem készülünk el, de az hiánypótláskor pótolni lehet. Két lehetőség előtt állunk. Egyik, hogy 
jelentősen csökkentünk műszaki tartalmat, másik pedig, hogy visszalépünk. Valamilyen irány-
ban változtatnunk kell. 

Dénes László képviselő- Ezt, hogy lehet megvédeni a falu előtt? 

Radó Tibor polgármester- Sehogy. 

Dénes László képviselő- Tudniillik, beszélve itt pitvarosi emberekkel, nagy a felháborodás, hogy 
Nagyér a központ. Probléma az, hogy egy pici település a központ és nem Pitvaroson van. Pit-
varos lakossága ezt nem igazán tudja megemészteni. Szinte minden nap elmondják ezt nekem. 
Mindig elmondom azokat az érveket, hogy ez miért lett így, ami szerintem meg is állja a helyét. 
Nem a személyed ellen vagyok Tibor. Tudom, hogy nem a vágyad volt, hogy nálad legyen a 
központ, te legyél a négy település központja. Biztosan nem akartad azokat a nyűgöket, gondo-
kat, amik ezzel járnak. Ennek ellenére ezt a pitvarosi lakosok nem igazán tudják elfogadni. Min-
den ésszerűség az mellett szól, hogy egy pályázat menjen és egy nyerjen. Ha valaki elolvassa 
majd ezt a jegyzőkönyvet, az biztos, hogy később még nagyobb ellentét fog lenni. Ezt nagyon 
meg kell beszélni, hogy hogyan lehet lekommunikálni a lakossággal. 

Radó Tibor polgármester- Ugyanebben a BM-es konstrukcióban tudnánk benyújtani egy másik 
pályázatot. 

Dénes László képviselő- Az egy külön dolog, téma. El kell mondani a lakosságnak, hogy mi 
azért nem adtuk be a pályázatot, mert Nagyér adta be. Az a Nagyér, akire a lakosság nagy ré-
sze - lehet információhiány miatt is -, de fújnak. Ne higgyétek azt, hogy Tibi ellen vagyok, mert 
nem igaz. Mi meg tudunk beszélni egymással mindent, ha probléma van. Azonban valahol ez 
minket nagyon rosszul érinthet. 

Lőrincz Tibor polgármester- Míg hallgattalak, azon gondolkoztam, hogy tegyünk akkor lépése-
ket. Tegyük vissza a körjegyzőség központját Pitvarosra. Ezt talán megérti Ambrózfalva és 
Csanádalberti is. Mi megértjük. Nekem, ez előnyt semmit nem jelentett, hátrány viszont igen. 
Erre tehetünk lépéseket. Én nem kértem és nem kérem, hogy Pitvaros lépjen vissza. Esélye 
jóval kevesebb. Vannak még olyan települések, akik erre adnak be pályázatot. Egy biztos, hogy 
pozitívan bírálják el azokat, akiknél nem volt adósságkonszolidáció. Lehet, ha Nagyér nem adja 
be, csak Pitvaros, akkor Pitvaros sem fog kapni semmit. Ezt nem tudom. Ha pitvarosi lennék, 
biztos, hogy én is így gondolkoznék. De higgyétek el, hogy nekem meg a saját érdekeimet kell 
képviselnem. Azt kell csinálnom, amit a testület mondott és felhatalmazott. 

Léka János képviselő- Lépéshiba történt. Ezt már a közös ülésen is el lehetett volna mondani, 
hogy csak egy település adhatná be. Nagy vehemenciával elfogadtuk és igaza van Lacinak. 
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Nekünk számot kell adni még mindig az embereknek. Mostanában egyre több mindent kérdez-
nek az emberek, olyanokról is, amikről eddig hallgattak. Én azt mondom, ha ezt a pályázatot így 
fogadtuk el, akkor be kell adni és majd mérlegelik. Ha nem nyer Pitvaros, akkor így jártunk. Na-
gyért biztosan maximálisan fogják támogatni, mi meg kapunk annyit, amennyit adnak. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Teljesen egyetértek azzal, amit Tibor mondott, hogy úgy 
érdemes beadni a pályázatot, hogy nyerjen, ha megosztjuk az nem logikus. Azonban pontosan 
az a baj, amit az előttem szólóak is mondanak. Nekünk a falu érdekeit kell nézni, és nem másik 
faluét. Azt tudom, hogy milyen problémák vannak a pitvarosi óvodával. Tisztában vagyok a 
nagyéri óvoda körülményeivel is. Bármelyik ellen lépek, fájdalmas dolog. Nem tartom logikus-
nak a csökkentett beadást. Én nem tudnám felvállalni a falu előtt ezt úgy, hogy mindenki támo-
gatta ezt a pályázatot. Nem tudom. Azt nem akarom, hogy csökkentsék a pályázatot, de azt 
sem, hogy itt ne legyen semmi. Az, hogy lehet másra beadni egy pályázatot az engem nem ér-
dekel, mert az óvodára komoly szüksége van a községnek. 

Radó Tibor polgármester- Nagyon sok munka volt korábban is az óvoda pályázatával. Sokat 
éjszakáztam miatta. Azonban én javaslom, hogy változtassunk valamerre. Ha beadjuk ezt a 
pályázatot is, meg a másikat is, amit majd javaslok, ha mind a kettő a kukába kerül, semmi lesz. 
Három szék között ülünk. Nem tudom, mit csináljunk. Megpróbáljuk a bizonytalant, vagy inkább 
próbálkozunk egy aránylag biztosabbal. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző- Tedd fel szavazásra, mert lassan mennünk kell Csanádalbertire. 
Mindjárt kezdődik a testületi ülés ott is. 

Radó Tibor polgármester- Te mondtad a három órát, nem tudok most mit csinálni ezzel. 

Léka János képviselő- Tedd szavazásra a visszalépést meg az új pályázatot és látjuk majd mi 
lesz az eredménye. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző- Míg Attila visszajön, mond el a másik pályázatot. 

Radó Tibor polgármester- Ebben a pályázati rendszerben van egy másik célterület is. Kimon-
dottan közbiztonsági pályázat; térfigyelő kamerák felszerelése és elhelyezése. Biztosítaná a 
közintézmények és a köztulajdon védelmét, beleértve a Petőfi teret is. Hasznos lennem, mert 
az Alapítványnak és az önkormányzatnak is nagy összegű pályázata fog elkészülni. Ott van a 
felső, alsó iskola, óvoda, templom. Ezeknek a biztonságára tudnánk pályázni. 10% az önerő. 
Erre nagyobb esélyünk lenne szerintem. Szavazzunk az első óvodai pályázat ügyében. Aki 
egyetért, hogy Pitvaros elálljon az óvodai pályázattól, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 1 igen, 4 tartózkodó és 1 nem szavazattal nem hozott határozatot a javaslat 
tárgyában. 

Radó Tibor polgármester- Egyéb határozati javaslat csökkentésre? Láthatóan nincs. 

Lőrincz Tibor polgármester- Köszönöm szépen, további jó munkát. Láthatóan érdekellentét van 
most közöttünk.  

(Lőrincz Tibor polgármester elment) 

Radó Tibor polgármester- Másik pályázat? 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Most döntöttünk, hogy meghagyjuk az óvodai pályáza-
tot. Ez újabb plusz kiadást jelentene az önkormányzatnak csak. Költségvetésbe kell tervezni. Az 
óvodáé a jövő évibe lesz tervezve, ha jól emlékszem. 

Radó Tibor polgármester- Ezt is lehet a jövő évibe tervezni. Szerintem megpróbálhatjuk, mert 
ha nem nyer az óvoda, akkor tényleg mindkettőt bukjuk. Ha talán nyer ez is meg, az óvodaiból 
is valamennyi, még mindig vissza lehet lépni. Szankció nincs. 

Csábi Jánosné képviselő- Mi a beadási határidő? 

Radó Tibor polgármester- Május 2. Ugyanúgy, mint az óvodának. 
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Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Ha olyan pályázat, akkor hogy nem tudtatok a kitételek-
ről? 

Radó Tibor polgármester- Nem tudtam. Nem volt időm ötszáz oldalt elolvasni. Elolvastam szá-
zat, a maradék négyszáz meg ottmaradt. Van más dolgom. Egyedül csinálok három ember fe-
ladatát. Ezt egy jó ismerősöm javasolta, ő végigolvasta, ő mondta, hogy talán érdemes lenne 
nekünk ez. Az információ az közinformáció volt, egy jó hónapja már lehetett róla olvasni. A kité-
telt én nem ismertem. Nincs műszaki kollégánk, kevesebb a köztisztviselő Pitvaroson. Nem bí-
rom, idáig jutottam. Kész vagyok. 

Dénes László képviselő- Nem üti a kettő egymást? 

Radó Tibor polgármester- Nem, mert más a célterület.  

Dr. Sarkadi Péter jegyző- Szerintem, ha az óvodát ki fogják nyomni, azért a másiknak van esé-
lye, nem? Javaslom egyébként, hogy szavazzatok, erről is meg a Vízműről is, mert mennünk 
kell. 

Radó Tibor polgármester- Te mondtad a három órát. 

(Anderkó Attila képviselő kiment) 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Arról volt szó, hogy negyed óra. 

Radó Tibor polgármester- Aki támogatja a második pályázatot, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 3 igen és 2 tartózkodó szavazattal nem hozott határozatot a javaslat tárgyá-
ban. 

Léka János képviselő- Minek jövünk ide, ha az alpolgármester is kimegy röhögcsélni? Akkor 
felesleges szavazni is. 

Radó Tibor polgármester- Akkor én minek dolgozok? Jó, felejtsük el. 
 
 
3. Napirendi pont: Alföldvíz Zrt üzemeltetési szerz ődés.  

Radó Tibor polgármester- Törvényi előírás alapján 150.000 lekötésnek meg kell lenni. Sajtóban 
is megjelent, hogy Makó próbálkozott, hogy elérje ezt a lekötési számot, de nem sikerült, mert 
közben Kistelek és Sándorfalva visszalépett. Így nincs meg a törvény által előírt 150.000 lekö-
tés. Makó próbált Hódmezővásárhelyhez csatlakozni, de nem vállalja, mert sok tartozása van. 
Egy lehetőség lenne, ha az Alföldvíz Zrt.-hez tartoznánk. Most Makó ide próbálna csatlakozni. 
Ahhoz, hogy csatlakozni tudjunk, vásárolni kellene az önkormányzatoknak 10 db egyenként 
14.000.-Ft névértékű általános jogokat biztosító törzsrészvényt. Ez az egy lehetőségünk van, 
hogy a 17 település együtt tudjon maradni.  

Csábi Jánosné képviselő- Hallottunk róla, Makó nem elég, kell Békéscsaba. 

Radó Tibor polgármester- Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Pitvaros Község Önkormányzatának az Alföldvíz Zrt.-ben (5600 Békéscsaba, Dobozi út 
5.) való részvénytulajdon szerzésről  

101/2013. (IV.30.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzatának Képviselőtestülete kifejezi azon szándékát, 
hogy az Alföldvíz Zrt.-ben tulajdonossá kíván válni, és ennek érdekében 10 db egyen-
ként 14.000.-Ft névértékű általános jogokat biztosító törzsrészvény – összesen 
140.000.-Ft értékű részvénycsomag – vásárlását határozza el. 
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A képviselőtestület felhatalmazza Radó Tibor polgármestert, hogy az Alföldvíz Zrt. felé 
az önkormányzat részvényvásárlási szándékát jelezze, és jelen határozatban foglaltak 
végrehajtása érdekében a szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Felelős:  polgármester 
Értesül:  Alföldvíz Zrt. 
Határid ő: taggyűlésen kerül meghatározásra 

 
 
4. Napirendi pont Sportfejlesztési koncepció elkész ítése.  

Radó Tibor polgármester- Ezt azért hoztam be, mert sportfejlesztési koncepciót kell készíteni, 
mert ezután csak akkor lehet pályázatokat beadni, ha rendelkezik ilyennel az önkormányzat. Én 
próbálok készíteni egy tervet, de javaslatokat, véleményeket, ötleteket szívesen várnék. Egye-
beken belül valakinek kérdése, észrevétele? Amennyiben nincs, én megköszönöm a részvételt 
és a rendkívüli testületi ülést bezárom. 

 
 

Kmft. 
 
 

  Radó Tibor    Dr. Sarkadi Péter 
 polgármester jegyző 
 
 
 
   Léka János  Bertáné Kecskeméti Katalin 
 jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő 

 


